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Vegskraningane vare veks att med skog og kratt. Det
er alle einige i. Men reduserte loyvingar gjer at lite
eller inkje blir gjort. Her er ioysinga. Denne gjengen
gar berre og ventar pa a bli spurt cm a ta ryddejobben.
Heiit gratis. (Leif Husby)

Stor glede i Sveggen
Fredag 13. oktober gikk folket i Sveggen «mann av
huse» for a delta pa den store folkefesten for fylkesveg
258 i Averoy kommune. Na skulle det markeres at det
var slutt pa a kjore langs darlig grusveg. Naermere 200
av befolkningen i Sveggen og omradene rundt motte
opp, og deltok gjerne pa «nyveg-marsjen» anfort av et
tomannskorps. Det var vegforkjemper Leif Vassgard
som, sammen med ordforer John Harry Kvalshaug og
vegsjef Karl Melby, fikk aeren av a apne «nyvegen».
Det gjorde de til stor jubel ved a sage av en notposes-
tang, for markeringa fortsatte med blant annet fan
fare og oppskyting av raketter. At opprustinga av
fylkesveg 258 fra Futsaetra til Sveggen var ferdigstilt
allerede i ar, er takket vaere et spleiselag der bade
lokalbefolkningen, Averoy kommune og fylket har
bidratt. (Reidun Overland - foto: Arnfinn L0vlk)

Ny Bruslettebru pa Bj0rke
Stor stas var det ogsa pa Bjorke innerst i Hjorund-
fjorden tidligere i host, da innbyggerne kunne ta i
bruk den nye Bruslettebrua pa fylkesveg 41. Grenda-
laget trommet sammen til storstilt apningsfest med
hornmusikk og det hele. Rektor ved Bjorke skole, Enok
Kippersund, sa i sin tale at her pa Bjorke har vi ikke de
tre bukkene bruse, men vi snakker om de tre bruene
Brusletta. Den forste var for svak, den andre var for
smal, men den tredje far vi hape holder mal. Og holder
mal gjor nok nybrua, som forovrig er 14 meter lang,
har en vegbredde pa 4,5 meter og er dimensjonert for
lastklasse Bk 10.

Lederen i Bjorke grendelag, Torill B. Bjorke, trakk
spesielt fram det gode samarbeidet de har hatt med
Statens vegvesen i denne saken. Det var i utgangs-
punktet meningen a utbedre eksisterende bru med
nytt dekke og rekkverk. Dette reagerte grendelaget pa
og krevde en omiegging av brua slik at den fyller da-
gens krav til sikkerhet og effektivitet. Torill B. Bjorke
sier at hun undervegs har hatt kontakt med seksjons-
leder Jorn Arve Hasselo pa vegkontoret, og at han hele
tiden har vaert imotekommende. Det har ikke vaert

nodvendig med mange brev og lange telefonsamtaler
for a bli hort. Pa bildet ser vi to andre «vegvesenhel-
ter» pa Bjorke, Torbjorn Rostberg (t.v.) og Edmund
Hokstad samt en montor fra Fosdalen Industries i full
gang med brubygginga.
(Reidun Overland - foto: Jorn Arve Hasselo)

Vi gratulererl

50 ar
Rolf Inge Raestadholm, Midsund
Marianne Amundsen, Molde

Solrun Rem Midtlid, Tennfjord
Gunnar Einar Djuve, Hjelset
Ole Lied, Sykkylven

60 ar
Gunnar P. Ovstedal, Tresfjord
Leif Asbjorn Gussias, Kleive
Asmund Kilsti, Skodje
Arnfinn Hanestadhaugen, Orskog

10. januar
24. januar
3.februar

26. mars

26. mars

10. januar
5. februar

1. mars

21. mars
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nytt tusenar - nye tider

Vi er pa full fart inn i eit nytt tusenar. Nye moglegheiter, og ikkje minst
nye utfordringar. Ja, kva kan vi forvente oss nar vi rundar eit tusenars-
skifte?

Tek vi ein liten titt bakover i historia, sa far vi litt perspektiv. For 2000 ar
sidan hadde vi ein liten fodsel inst i Middelhavet som endra heile sam-

funnsstrukturen i Europa. Gar vi berre 1000 ar tilbake i tid, var det eit
stort slag ein stad utanfor Skane, kalla slaget ved Svolder. Der fall Olav
Tryggvason. Resultatet vart endra maktbalanse i Norden, som igjen
medforte nytt kongehus i England og seinare «The British Empire».

Som historia viser, sa vil det alltid skje endringar i samfunnet rundt oss.
Store og sma forandringar bade i lokalsamfunn, landet og heile verda
vil paverke oss.

For oss i Vegvesenet vil det ogsa komme store
endringar dei naermaste ara. Det skuldast tek-
nologiutvikling, ikkje minst pa IT-sida. Og det
skuldast endra samfunnsforhold der tryggleik,
24-timars service og effektivitet star i fokus.
Kva for konsekvensar som blir direkte for

Vegvesenet dei naermaste ara, vil sannsynlegvis
bli avgjort i Stortinget til varen. Sa det ventar vi
pa med spanning.

Det viktigaste vil derimot ikkje endre seg sa
mykje pa mange ar. Vegane bade pa land og
sj0 er der. Det same er tilfelle for trafikantane.
Dette er kundane vare i Vegvesenet. Det er
desse kundane rundt i alle kommunar og i hei
le landet vi skal hjeipe med dei resssursane vi
rar over.

Med det onskjer eg alle ei riktig god jul og full fart inn i det neste
tusenaret.

Helsing

Karl Meiiby
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Det valget far 14 000 skoleungdommer hvert ar etter besok av 18/f0rti-
aksjonen. Det er deres valg, de ma gjore en vurdering av risiko i for-
hold til hva de har a tape. Det fokuseres pa gevinsten ved a la vaere.
^ Det er var oppgave a pavirke malgruppen slik at de tar riktige og
bevisste valg i forhold til fartstilpasning, sier prosjektleder for IS/forti-
aksjonen Per Gjerde. Mye tyder pa at de sa langt har lykkes med denne
oppgaven.

Tekst: Reidun 0verland

Det viser de svaert opploftende re-
sultatene av en omfattende evalue-

ringsrapport utfort av professor
Torbjorn Rundmo og Pal Uileberg
ved Psykologisk Institutt ved NTNU
i  Trondheim. Rapporten oppsum-
merer resultater fra de 11 forste

manedene etter aksjonsstart og de
viser en nedgang i ulykkestail i mal
gruppen i More og Romsdal og Sor-
Trondelag, 7 prosent reduksjon i
involverte totalt og 13 prosent for
antall involverte i mote- og utfor-
kjoringsulykker.
- Det ser ut til at vi gjennom den

ne aksjonen har pavirket ungdomme-
ne som har deltatt i positiv retning
bade nar det gjelder holdninger til
trafikksikkerhet, opplevd risiko, risi-
koatferd og involvering i utforkjo-
ringsulykker, forteller Per Gjerde.
Blant ungdom i de to kontrollfylke-

ne, Hedmark og Nordland, var det
ingen endringer. I folge Torbjorn
Rundmo er resultatene som na fore-

ligger oppsiktsvekkende og uten si-
destykke. Aldri har det vaert pavist sa
positive holdningsendringer etter sa
liten tidsbruk, hvert skolebesok er pa

to timer, og det a endre holdninger
tar vanligvis lang tid.

18/forti-aksjonen er en aksjon
mot fart- og utforkjoringsulykker
som retter seg mot ungdom mel-
lom 15-20 ar, passasjerer mellom
15-17 arog bilforere mellom 18-20
ar, i More og Romsdal og Sor-
Trondelag. Aksjonen bygger pa ide-
grunnlaget om at en 18 aring med
ferskt forerkort har hele 40 ganger
sa hoy risiko for a komme ut for en
mote- og utforkjoringsulykke sam-
menliknet med en erfaren sjafor.
Naer halvparten av ulykkene blant
18 aringer er mote- og utforkjo
ringsulykker. Disse gir de alvorligste

skadene og utgjor over 50 prosent
av kostnadene ved trafikkulykker
tilsvarende ca 1 milliard kroner i de

to fylkene hvert ar. Utforkjorings
ulykker er eneulykker og skyldes
ofte stor fart og darlig risikovurde-
ring.

18/forti-aksjonen er et samar-
beid mellom Statens vegvesen,
Trygg Trafikk, FTU og Politiet i
More og Romsdal og Sor-Tronde-
lag. Prosjektgruppa hadde gjort et
omfattende forarbeid. Utvikling av
idegrunnlag, metode, evaluering
og materiell for aksjonen pagikk i
ett ar for aksjonsstart, som var 13.
oktober 1998.

Per Gjerde poengterer at aksjo
nen er bygd opp rundt elementer
de vet virker. Ungdommene far et
forste mote med aksjonen i 10.
klasse gjennom rollespillet «ikke
toft a vaere dod», som har vaert
gjennomfort i over 10 ar. Videre far
de som 17 aringer sitt andre mote
med aksjonen gjennom mulitimedia-
spillet «Kjaere soster». Begge er
godt innarbeide elementer som
gjennom 18/forti-aksjonen har fatt
en skikkelig ramme. I tillegg til dis
se to motene vil de fleste stifte nok
et bekjentskap nar de tar forerkort.
I More og Romsdal har det nylig
vaert arrangert moter med trafikk-
skolene, som nettopp hadde til for-

Prosjektgruppa i 18/f0rtiaksJonen; Erik
Hartmann - Trygg Trafikk Mpre og Romsdal
(t.v.), BSrd Morten Johansen - Trygg Trafikk
S0r-Tr0ndelag, Rolf Robertsen - Statens veg
vesen S0r-Tr0ndelag, Per Gjerde - prosjekt
leder og Bj0rn Wold - distrlktsleder I UP.

^Henitenft miie ei kBiin»-
Gfstangaaw-

Viskalifigais««'"-
Baesamiun.

0JHK hennas iinl^
eniwpslaf
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mal a samarbeide for at aksjonen
blir en del av pensumet om risiko-
forstaelse.

A fa bruke skolen som arena,
synes Per Gjerde er en unik mulig-
hettil a na alle i malgruppen. 7 000
ungdommer i fylket far hvert ar
mote aksjonen «ansikt til ansikt».
Her i fyiket er det politiet som
ivaretar kontakten med skoleung-
dommen, samtidig som de skal
vaere aktive og ha malrettede
aksjoner der ungdom ferdes. Pa
sporsmalet om kostnader og res-
sursbruk, svarer ban at han nok har
hort at enkelte synes aksjonen kos-
ter for mye. Et enkelt regnestykke
viser at for hver av de 7 000 ung
dommene som hvert ar far besok av
aksjonen, investeres det 150 kroner!
_ 150 kroner for a bedre holdning
er spare enkeltmennesker for dyp
so'rg og samfunnet for millionbe-
l0p. Det ma da vaere en rimelig og
nyttig investering - ikke sant, spor
per Gjerde.
- 18/f0rti-aksjonen er ingen sta-

tisk aksjon, den skal vaere i kontinu-
griig utvikling hele tiden og vi tar
hensyn til tilbakemeldinger under-
yegs. Dette gjelder ogsa paminnel-
sene eller «reminderne» som er
t-skjorter, forerkortholdere, kino-
reklame, cd'er, internett, plakater,
brosjyrer m.m. Fargebruk og design
pa disse har endret seg gradvis fra
starten i 1998 og fram til i dag. Det
er viktig at malgruppen vil identifi-
sere seg med vare produkt, derfor
fpl de vaere «trendy», sier Per
Qjerde. Alt materiale som er utvik-
let i aksjonen er basert pa at alle i

malgruppen har mott aksjonen
tidligere i skolen, materiellet er
derfor paminnelser om det de tid
ligere har opplevd. Naer 70 pro-
sent av de vi snakker med i ettertid
er innom vare internettsider,
www.1840.net, det er ogsa et bevis
pa at vi nar fram i malgruppen.

Han papeker videre at de legger
vekt pa at malgruppen skal tas pa
alvor, og at alt som gjores i aksjo
nen skal vaere konkret med et spis-
set budskap. Innholdet skal alltid
vinkles positivt. Det skal oppleves
som en gevinst a endre sin atferd -
a ta det riktige valget. Men vi grei-
er selvfolgelig ikke a na alle gjen
nom denne aksjonen, som f.eks. de
aller mest ekstreme - de som kjorer
160 km/t i 60-sonen. Denne grup-
pen greier vi aldri a endre hold-
ningene til, de ma politiet ta seg av
pa ordinaer mate. Nar vi derimot
fram til den gruppen som ligger
naer opp til disse, de som
potensielt kan «tippe» over, er det
positivt. Kanskje vi kan redde livet
deres? Det som ogsa er bra er at vi
spesielt har klart a endre holdning-
ene til jentene, det er ikke tvil om
at de har en stor pavirkningsgrad
overfor guttene. Det vil ikke vaere
like toft a toye grensene i trafikken
om jentene mener det er «harry».

Trafikksjef Arne Johnsen sitter i
styringsgruppa for 18/f0rti-aksjo-
nen og kan si folgende; - Jeg synes
prosjektgruppa har gjort en fin og
grundig jobb, bade nar det gjelder
valg av virkemidler og presentasjo-
ner. De moter ungdommene pa de
res premisser og gar ikke av vegen

for a vaere lift toff i sin dialog med
malgruppen. Vi har ogsa fatt tilba
kemeldinger som tyder pa dette.
Det som kanskje gleder mest er at
vi na opplever at det er fa i mal

gruppen som er innblandet i dods-
ulykker i More og Romsdal. Vi far
hape at IR/forti-aksjonen har med-
virket til dette.

Det er vel ikke a legge skjul pa
at det har vaert rettet kritikk til res-
sursbruken, ofte blir det hevdet at
det «settes inn litt midler her og litt
midler der». Med 18/forti-aksjonen
gjelder det motsatte, her jobbes
det strategisk og langsiktig. Spors-
mal til at det gjennomfores for-
skjellige aksjoner i de ulike fylkene
blir ogsa stilt, og da trekkes det
ofte parallell til «Sei i fra» fra Sogn
og Fjordane. Arne Johnsen mener
at det bor vaere rom for begge, «Sei
i fra» retter seg kun mot passasjere-
ne, mens 18/forti ogsa har bilforer-
ne som malgruppe. De gode evalu-
eringsresultatene som 18/forti-ak-
sjonen kan vise til, er en av arsake-
ne til at det er bestemt a utvide ak-
sjonsperioden med to ar, dvs. ut
2003. Det vil vaere synd a avslutte
etter 2001, nar sa positive resulta
ter kan framvises. Det bor vaere et
poeng a viderefore det beste i de
to aksjonene.

Han forteller avslutningsvis at
de som arbeider med 18/f0rti-aksjo-
nen bar bedt om et mote med
Vegdirektoratet rett over nyttar,
der vil de legge fram alle fakta om
aksjonen og evalueringa, og der-
med kanskje oppna storre forstael-
se for aksjonen og dens framtid.
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Sikkerhets-

utstyret fungerer
Dette ble bekreftet under en redningsovelse onsdag
25. oktober. Tre dager for tunnelapningen ble sikker-
hetsutstyret i 0ksendalstunnelen og redningsmannska-
pene i Sunndal satt pa sin forste prove. Fra nodtelefon
nummer 21 ble det sendt ut melding til Vegtrafikk-
sentralen. Det ble varslet om ulykke i tunnelen med
mye royk og minst to personer skadd. Kom og hjelp!

Etter kort tid var lensmannsetaten, brannvesen og
sykebil/lege alarmert og i gang med utrykning. Kunstig
royk ble produsert for a gjore situasjonen sa realistisk
som mulig. Roykdykkere fra Sunndal brannvesen fikk
provd seg og fant etter hvert de «skadde». Flere red-
ningskjoretoy ble sendt inn i tunnelen sa snart forhol-
dene tillot det og alle fingerte en reell redningssitua-
sjon sa godt det lot seg gjore. 0velsen ga et meget
godt inntrykk av hvor viktig ventilasjonsanlegget er i
en krisesituasjon. Videre fikk vi bekreftet at varslings-

rutinene er pa plass og at kommunikasjonen mellom
de forskjellige redningsetatene fungerte tilfredsstillen-
de. Med observatorer fra HYDR0 sin beredskapsstyrke,
Nesset brannvesen og lensmannsetaten i samme kom-
mune til stede, samt ovelsesledelsen var hele 31 perso
ner engasjert i redningsovelsen. Den ble utmerket
ledet av lensmann Hallvar Vermoy i Sunndal.
(Arnfinn Lovik)

Sentral tunneleining
fra nyttar
Fra 1. januar 2001 vert den sen-
traletunneleininga operativ med
Audun Aaland fra Sogn og
Fjordane som leiar. Ingen fra vart
fylke vart tilsett i den faste orga-
nisasjonen, men fem fagarbeida-
rar far vere med slik det no ser

ut. Lite arbeid den forste tida

gjer det usikkert nar den enkelte
vert engasjert. Etter kvart vil des-
se fem pendle til tunnelanlegg
rundt i heile landet.

Vi kjem truleg til a avgi noko
materiell og utstyr. Brakkeleiren i
Spjelkavik skal sta sa lenge det er
bruk for den pa aniegget Blind-
heim-Breivika pa E39.

;

3r is

Vi onskjer 0ystein Tafjord (t.v),
Martin Myrvang, Ola Dalebo,
Magne Heggem og Jorn Klung-
nes lukke til i ny tunneleining.
Samstundes'vil vi takke for laget

etter mange ar pa fleire tunnel
anlegg her i fylket.
(Kristen Leganger - foto; Kristen
Leganger/Wiggo Kanck)

«Fint fer
28. oktober vart 0ksendals-

tunnelen opna. Medrekna por-
talane er den 6 000 meter og
nest lengst i fylket. Arbeidet
med sjolve tunnelen vart ferdig
i god tid slik at vi unngjekk ein
hektisk sluttspurt.

Tre ar pa Sunndalsora er
forbi. Sunndalingane og
0ksendalingane tok godt i
mot OSS hausten 1997. Ikkje noko
bar kome bort og det tyder pa at
alle ville ha ny veg gjennom fjellet
snarast rad. Vi bar mange gode
minnerfra ein triveleg arbeidsplass.
Mange bar nytta fritida til turar i
dei flotte fjella eller trim i svomme-
ballen.

Var avtale med utbyggingsavde-
linga inngMt i 1997 var pa 150,
9 mill, kroner for tunnelen eks. por-
talar, elektro og asfalt. Arbeidet er
utfort for 151,2 mill, kroner og er
skremmande naere plantala. 0ksen-
dalstunnelen er den billegaste tun
nelen som er bygd siste ara etter
Stordalstunnelen. Men betre enn
okonomien er H-verdien = 0. Ingen
Skadar med fravaer pa tre ar. Det
skal alle som bar arbeidd pa anieg
get verkeleg vere stolte av. Sjuke-
fravaeret er ogsa lavt, 2,8% viser at
alle bar god belse og moral, sam-
stundes som dei trivst godt bade pa
arbeid og beime. Ny brakkeleir med
god mat bidreg til dette.

Samarbeidet til utbyggingsavde-

linga
bar vore godt. Problem bar vi
loyst i fellesskap etterkvart utan
lange diskusjonar om endringar og
tillegg, og det er eigendrift pa sitt
beste. Opningsfesten med fokus pa
utbygging og prosjektleiar vart vel-
lukka. Prosjektmedarbeidarane for-
tener ogsa ros for si positive innstil-
ling til eigenregi.

Pa vegne av produksjonsavde-
linga i More og Romsdal vil eg tak
ke for godt utfort arbeid til alle
som bar arbeidd pa aniegget; fra
Sogn og Fjordane, Sor-Trondelag,
Nord-Trondelag og vart fylke.

Eg ma ber nemne den gode
mottakinga vi fekk pa Sunndalsora
veg- og trafikkstasjon bausten
1997, og seinare berre velvilje nar vi
spurde om noko. Samarbeid og

etatsfolelse ma til for a fa eit godt
resultat. 0ksendalstunnelen er eit
godt dome pa lagspel med felles
mal for Statens vegvesen - best og
mest mogeleg veg (tunnel) for
pengane. (Kristen Leganger)

6 veg og virke 4/2000
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Eit histonsk augneblink di samferdselsminister Terje Moe .
Gustavsen samah med Mariell Kristoffarseo (t.vJi, Hiide Refsiie

&

msiss

Ih

BILDEGLIMT.

Elevar fri Husby skole framforte eigenkomponert tunnelsang.
Hilde Refstie syner fram lauvjernetsom snora vart kutta med.
Som eit bindeledd mellom gamma! og ny tid deltok nasrare 70 veteranbilar, dei fleste
fri Nordmpre og Romsdai Kjpretpyhistorisk Klubb.
Inne 1 tunnelen hadde Husby skole laga utstilling og modell med elva Usma som tema.
Blant dei om lag 7 300 som deltok i tunnelvandringa traff vi pi pi denne «gule gjen-
gen», Kristen Leganger(tv,). Bjarg Kleivenes, Torlnge Kleivenes, Ingolf Kleppe, Jon
Magne Frisvoll, Audhild Torjuul og Elsa Ulvenes.
Pi Sunndalspra fekk publlkum ein smakebit pi Jazziteatret sin kabaret «Skapt for livi>
i tillegg til trafikktrygleik, talar og andre kulturelle innslag.

opna- ein vinter fore planen
I eit nydeleg haustver

var det laijrdag 28.
oktober duka for nok

eifi folkefest |9li

0ksendals0ra. Knapt

eit kr etter gfennom-

slaget og 8 m^nader

for opprlnneleg

planlagt kuniie det

$etjast traf ikk pS den
hogst etterlengta

0ksendaistiinneien

pk riksveg 62.
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Tekst; ReiduniBHemuL^
Foto: Per Tormod Nilse^*"

Det var ei stor forsamling nogde tra-
fiikantar og andre skuelystne som
hadde samla seg ved tunnellnnsla-
get pel 0ksendals0ra denne historis-
ke laurdagen, naerare 2 000 vart det
sagt. Alle venta den store augne-
blinken da samferdselsminister Terje
Moe Gustavsen skulle kutte snora. I

mellomtida vart dei underheldt av
Sunndal Musikkforening og elevar
fra Husby skole, som framforte
eigenkomponert tunnelsang. Ord-
forar Jan Silseth strilte om kapp
med sola, som tidvis titta fram, da
ban onskte velkommen til tunnelop-
ninga. Vegsjef Karl Melby meinte og
at dette var ein gledens dag, «lille
17. mai» kalla ban den, og ban var

tydeleg imponert over det store
oppmotet. Sa var endeleg tida ko-
men, samferdselsministeren stod
klar med lauvjernet. Og saman med
elevridsleiar Maren
Husby skole, elevsrad^eiaPlM^^lj
Kristoffersen fra Tredal skole og
ordforar i ungdommens kommune-
styre Hilde Refstie kutta ban snora
og erklaerte Oksendalstunnelen for
offisielt opna.

Med den nye tunnelen far alle
vegfarande mellom Oksendalen og
Krogsbavn ein flott og rastrygg
veg, om lag 4 kilometer kortare og
med sommarfore belle aret. For

Oksendalingane inneber det mel
lom anna at kommunesenteret

Sunndalsora berre ligg nokre mi-
nutts biltur unna. Gamlevegen var
ei rasfarleg strekning, utsett for

steinsprang og isnedfall, samstun-
des som den var smal og svingete
og moglegbeita for storre ras gjor-
de trafikantane som dagleg nytta
vegen utrygge.

F0rste salve pa den 6 kilometer
Oksendalstu'nnelen vart

^rVngt^^ibspweixiber 1997, og et
ter knappe t6"ir
ving, kunne gjennomslagetra^B
4. november 1999. Arbeidet er i
hovudsak utfort i eigenregi og tun-
neldrivinga gjekk fore seg fra ein
stuff i samarbeid mellom
Statens vegvesen More og Romsdai
og Statens vegvesen Sogn og
Fjordane. I tillegg til bygginga av
0ksendalstunnelen er Hammar-
tunnelen ved Krogsbavn utbetra til
same vegstandard. Med utbetring
og bygging av tilstoytande vegar.

er belle veganlegget 7,5 kilometer
og kostnadsrekna til 214 mill. 2000-
kroner.

- Det som er spesielt gledeleg er
at arbeidet bar gatt fore seg utan
Skadar og innanfor dei planlagte
kostnadsrammene, seier prosjekt-
leiar Jakob Engesetb.

0ksendalstunnelen bar farts-
og ei vegbreidd pa

6,5 nrie^r Tunnelen bar to snuplas-
sar for store kjoretoy, bavarilom-
mer med nodtelefon for kvar 500
meter og brannslokkingsapparat
for kvar 250 meter. Det er innlagt
kabel for NRK PI, redningsfrekvens
og mobiltelefon.
- Ventilasjonsanlegget er di-

mensjonert for a kunne snu luft-
strommen og det er 28 vifter som
er montert i par. Tunnelen er vatn-

og frostsikra pa dei vate partia, og
det er ikkje nytta noko brennbart
materiale. Isolerte platekvelv i stal
er montert i omrade der frost kan
forekomme, medan Giertsenduk er
brukt pa vate parti elles, avsluttar
ein godt nogd prosjektleiar.

Da 0ksendalstunnelen opna for
trafikk utpa ettermiddagen badde
det samla seg mange bilistar pa
begge sider. Og vi far berre hape
og tru at dei som ferdast i tunnelen
folgjer oppfordringa frS vegsjef,
samferdselsminister, vegdlrektor og
ordforar i ungdommens kommune-
styre; la dette bli den trygge vegen
det er meint i vere - og ikkje noko
fartsetappe. Medan dei forste bila-
ne rulla inn i nytunnelen, beldtferi-
ringa fram bide i Oksendalen og
pa Sunndalsora.
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Kulturminister Ellen Horn

og skuleelevane Thea
Kathrin Kaldhussaeter (tv.)

og Isabelle Slettvold stod
for den offisielle opninga
av Sykkylvsbrua.

Pet var orila kulturminj^i^
ter Ellen HonyiyttdlEmho
Siuinan^id'eleyane Thea
Kathrin Kaldhussaeter fra
Jarnes skuie og Isabelle
Slettvold fra Blakstad
skule opna Sykkylvsbrua
laurdag 14. oktober. Qg
kllppereiskapen var
sjolvsagt el velbrukt
nriobelsaks.

Tekst: Reidun 0verland

Foto: Rolf Daisbo/StelnaF Furan

Klokka naermar seg tolv* korps og
kor hadde alilerele spelt og sunge el
stuFid, veteranfeiiilane var pa plass
og feststemte inmbyggjarar og tili-
peisaiRde flokka seg samaR pa
IkorRRes. No skuiile det skje - kom-
imuReiR si Rye stoitheit skuillle sRaint
takast 1 bryk. Og stolt det vaip haR
ordforar JaR Kare Aurdal da haiR

ORska velkommeR til heRdiRga haR
oPRtala som det storste iRRaR sam-

fepdsle 1 kopRPRUReR RokoR goRg.
- Eit spieiselag utaR sidestykke

her i laRdet, slo stypeleiar 1 Sykkylvsr
brua AS ElRar EkorRes fast. SRora

vart kutta akko,i®pa§iRert av ©iiR liyiF-

1© veg og virke 4/2000

faRfare og sa kuRRe dei frammotte
eRdeleg marsjere over brua. Det
var ei flott forsamllRg som toga
over Sykkylvsbrua og del om lag tre
kilometraRe til Aure sentrum, der^
folkefesteR held fram med meJJj^lP
aRRa URderhaldRiRg, trafikktrygg-
leik og iRfGrmasjoR-om bompeRge'

_^^p^i!^'^n^Sykkylvsbrua tok
H^jOsTfebruar 1999, og utover va-
ren starta det mest utfordraRde og
spesiellle rried prosjektet, peliRga.
Totailt vart det slatt Red 6 222 meter
stailirorspelar med eiR diameter pa
813 m m . Noko som try leg er deo
storste pelejiobbeR av sitt slag i
Noreg. Etter ei byggjetid pa godt
og vel hailvaRRa ar star ro brua fer-
diig, to maRader fore plaReR og
berre med eit lita avvik i forhold tjil
budsjettet pa 140,6 millioRar kro-
Rer.

DeR 860 meter laRge Sykkylvs
brua er fordelt pa 15 speRR, der dei
leRgste er 60 meter og brua bar ei

segllpgshogd pa 16 meter. Sykkylvs-
brua'er totalt 10 meter brei og har
to l^rebaRar pa til samaR 6,5 me
ter, samt eiR to meter brei gang- o9
pykkelbaRe. iRkludert sjolve brua er
det totalt bygd 1,4 kilometer ny
veg og vel 2 kilometer gang- og
sykkelveg.
- Sykkylvsbrua skaUfiRaRsierast

gjeRRom bompeRgar, som ska I
krevjast Irr over eiR periode pa 15
ar. Som det forste bompeRgepro-
sjektet i laRdet skal peRgaoe inR-
krevjast gjeRRom AutoPASS-syste-
met. Systemet skal etter kvart inn-
forast i heile laRdet og dermed
gjere det eRklare for bilistaRe, som
da kao bruke eiR staRdardisert brik-
ke pa alle bompeRgeprosjekta, sei-
er prosjektleiar Halgeir Brudeseth.

HaR fortel vidare at haR som

prosjektleiar syRest det er gledeleg
at brua star ferdig fore plaReR og
at budsjettavviket har vore mini-
malt. Og haR vil spesielt framheve
at dette ikkje har gatt ut over kvali-
teteR pa prosjektet, verkeR teikRisk
eliler estejisk.
- Eg trur vi r© har ferdiigstiilt eit

arilegg som SykkylveR vil fa stor
glede av i lira framover, avsluttair
Halgeir Brudeseth.



niest
alene
pa jo
- Dette er ikke som

«a vaere alene hjem-

nie», om det er slik

du tenker. Alene er

jeg ikke. Eriing
Pilskog er ogsa her!

■'k'l'ii'

• • ■uT'

ft-wp/r: ^ Jtj-.

Tekst: Wiggo Kanck
Foto: Wiggo Kanck / Reidun 0verland

Jon Magne Frisvoll parerer raskt pa-
standen min om at a vaere den
eneste «gule» blant mange «bla»
pa veganlegget i Todaien, ma opp-
leves pa samme maten som gotten i
suksessfilmene «Aiene hjemme»
gjorde.

- Jeg bar aldri tenkt den sam-
menligninga, men litt morsom er
den jo. Det er ikke forste gang jeg
er «alene» pa et veganlegg. Vi var
ikke sa mange «gule» heller, da vi
bygde deler av Innfjordtunnelen
og Eikesdalsvegen. Eriing og jeg
har det fint her oppe. Vi dispone-
rer eget hus, kombinert med kon-
tor. Skiftordning og lange dager
gjor at vi ikke akkurat kjeder oss.
Blir det langsomt, tar vi turen opp i
brakkeriggen til gutta fra entre-
prenoren Selmer Aniegg A/S, for-
teller en godt fornoyd Jon Magne
Frisvoll.

Jon Magne Frisvoll er kontroll-
Ingenior pa veganlegget, Svinvik-
hammeren-Markussteinen pa riks-
veg 671 i Todaien. Aniegget, som
omfatter en 1040 meter lang tun-
pel i T8-profil, 1,5 kilometer veg i
dagen og Halset bru, som ble ferdig
tidligere i ar, er kostnadsregnet til
58 millioner kroner. Selmer Aniegg
A/S skal bygge tunnel og veg i da

gen, til og med ferdig forsterk-
ningslag, for 27 millioner kroner.

Tunnelen og nyvegen skal erstat-
te kilometer med smal og svingete
veg med mye tungtrafikk til og fra
mobel- og turistbygda Todaien.
Selmer Aniegg A/S skal vaere ferdig
med sin entreprisedel 27. april nes-
te ar.

- Det gar veldig bra. Forskjaeringa
til tunnelen startet vi med i Septem
ber. I slutten av november var vi
kommet halveis pa tunnelen.
Gjennomslaget har vi beregnet til
andre uke i januar 2001. Nar entre-
prenoren avslutter, starter etterar-
beidet. I tunnelen omfatter det
vannsikring, lys, lufting, elektriske
aniegg og fast dekke. Pa veg i
dagen vil vi vaere opptatt med dek-
kelegging, skilting, rekk-
verksmontering og sto-
ping av Jerseykant.
Veganlegget skal vaere
ferdig hosten 2001, for-
teller Frisvoll.

- Hva er oppgaven
din pa aniegget?

- Som kontrollingeni-
or folger jeg opp entre-
prisen, og at aniegget
blir utfort i henhold til
inngatt kontrakt. Jeg
skal passe pa at tunnelen
og vegen bygges i hen-
hold til vire normaler.

Svinvikha

Mengdeoppfolging, at entrepreno-
ren far oppgjort for rett antall ku-
bikk, kvadrat og stikk, er andre
oppgaver. Sa dagene gar med, og
kjedelig er det ikke?

- Sa det «a vaere alene» er ikke
sa ille?

- Nei da! Eriing og jeg legger
opp til ei skiftordning. Dermed far
vi lengre perioder hjemme. Vi bor
fint og trives sammen. Og blir det
for kjedelig, tar vi bare stien opp til
de andre gutta. Da blir vi ikke ale
ne, svarer Jon Mange Frisvoll, som
medgir at ban ikke har sett noen av
deto «Alene hjemme»-filmene.

- Men jeg har hort om dem, nar
jeg tenker meg om, medgir ban.

- De er visst morsomme

merene og smale veger pa
vinterfpre er ikke nettopp en sjSfers
drpm. Men neste hpst er nyvegen
kj0reklar.
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Donna Diesel sna
I lopet av januar dukker

hun opp pa norske

vinterveger - Donna

Diesel - utenlandske

langtransportsjaforer

sin nye vegviser eg for-

hapentligvis heitinne.

Donna Diesel sin oppgave i vinter-
halvaret vil vaere a rettlede og vise
tungbilsjaforer, i denne omgang
primaert ost-europeiske, hvordan
de best kan lykkes pa norske vinter
veger. Hun er en streng dame, men
hun alltid bar et godt smil pa lur!

I februar i ar besluttet Vegdirek-
toratet, etter initiativ av trafikksje-
fen i More og Romsdal, og nedsette
ei arbeidsgruppe med oppdrag
a pianlegge og forberede en infor-
masjonskampanje for vintersesong-
en 2000/2001 rettet mot utenland

ske tungbilsjaforer pa norske
vinterveger.

Slik ble Donna Diesel fodt.

- Donna Diesel skiller seg defi-
nitivt ut fra mange av informa-
sjonskampanjene Statens vegvesen
bar kjort de siste arene. At vi gar
utenfor landets grenser med denne
type budskap, er i seg selv en mile-
pael. Bare det at kampanjens gjen-
nomgangsfigur er en malrettet
kvinne med et godt budskap - en
kvinne som riktig nok ikke vasker
baret akkompangert av «soveroms-
lyder» - vil automatisk fa oppmerk-
sombet bade fra malgruppen og
publikum forovrig, tror prosjektle-
der Wiggo Kanck.

De siste arene bar vi opplevd et
stadig okende innslag av uten-
landsk langtransport og tungbiler
pa norske vinterveger. En vesentlig
del av okninga utgjores av tung-
transport fra gamie 0st-Europa;
gamie 0st-Tyskland, Polen, Tsjekkia,
Ungarn, de Baltiske land og Russ-
land. Dessverre viser det seg at for
mange av sjaforene nok ikke bar

gode nok kvalifikasjoner til a kjore
store biler pa norske vinterveger,
samtidig som mye av materiellet
ikke bolder standarden vi krever.

Det kan dreie seg om kjoretoykom-
binasjoner som ikke egner seg for
smale og svingete norske vinterve
ger. Darlig dekkutrustning; mang-
lende spormonster og at kjettinger
er mangelvare er andre gjennom-
gaende problemen utekontrollen
og norske medtrafikanter opplever
i mote med malgruppen. Men ogsa
uvitenbet om kjore-og bviletidsbe-
stemmelsene, kjennskap til trans-
portruter og riktig rutevalg er
eksempler som avdekkes i mote
med malgruppen. A kunne laste
bilen og bengeren riktig, er ogsa
bendelser utekontrollen kan vise til.

- Disse manglene bar igjen fort
til mange alvorlige situasjoner og
flere ulykker pa vintervegnettet
vart. Trafikkulykker med personska-
de, stengte veger, forsinkelser og
med illsinte vegbrukere er et re-
sultat. Det som skjer videre, et
ter at media med storre eller

mindre spalteplass bar dek-
ket ubellet, er negative
oppslag med sporsmal
om vegvesents ansvar.
- Ved en kontroll i

More og Romsdal i
vinter, manglet
en av tre uten

landske vogn-
tog belt eller
delvis kjetting
er, eller bilen
badde darlig
dekkutrustning.
Jeg tror ikke det-
te er spesielt for
More og Romsdal.
Vi bar eksempler pa
at langtransport fra et
av mal-landene bar blitt
staende i opp til 14 dager
fordi sjaforen ikke bar batt
penger til a betale reparasjonen,
eller penger til a betale rednings-

selskapet etter at bilen er trukket
opp pa vegen. Uten penger, ingen
bjelp, er melodien etter bvert blitt,
og det aksepterer jeg. I sommer ble
en polakk domt etter a ba gjort
stjalet et sett kjettinger til bilen sin.

rt pa vegen
F0rst i rekke en

utenlands tungbil

/ l0pet av januar m0ter utenlandske
tungbilsjSf0rer Donna Diesel pS
vintervegen.
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For a spare penger unngar sjafore
ne ferger og bompengestrekning-
er. De legger i mange tilfeller iste-
det ut pa en farefull ferd etter sma
le, svingete og i mange tilfeller ikke
alt for godt broytete norske vinter
veger - ofte med utforkjoringer
som resultat.
- Det er beller ikke uvanlig at

sjaforene bor i bilen i mer enn en
maned i strekk; ber jobber de, spi-
ser og sover, forteller Wiggo Kanck.
- Men, bvem er sa Donna Diesel,

egentlig? -
- Donna Diesel er maskotten,

gjennomgansgfiguren og merkeva-
ren for informasjonskampanjen.
Hun er en kvinnelig tegneserie-
figur, som vi tror vil kunne fremsta
som en beltinne for lastebilsjaforen
og vaere en god representant bade
for lastebilnaeringa og for Statens
vegvesen. Etter a ba undersokt i de
aktuelle landene, oppdaget vi fort
at kvinnelige rollefigurer er «in»

fortiden.
- Som merkevare tror vi

malgruppen vil knytte be-
stemte normer og verdier

til Donna Diesel og der-
med kampanjen. Hun
er visuell og sym-

bolsk. A skape en
merkevare betyr
a  lage et pro-
dukt som ap-
pelerer like
mye til
b j e r t e t
som til for-

nuften. Slik

blir budskapet
lettere a buske

for mottakerne.

Derfor Donna

Diesel!

- Ja vel, men bviike

knep skal Donna Diesel
bruke for a fa fram budskapet?

_ Knepene, ja, de er like mange,
om ikke like utspekulerte, som en
god mattekjemper bruker. Skal vi
lykkes, ma vi klare a kommunisere
direkte med lastebilsjaforen, og i
neste omgang bileier, firma og
oppdragsgivere, bade utenland
ske og norske. Den storste

utfordringen i prosjektet
vil vaere at sjaforen moter
Donna Diesel tidlig, for
ban krysser grensa og al-
ler belst for ban legger ut
pa turen. Vi ma kunne «ga
sa langt» som at sjaforen
treffer benne i den lekty-
ren vi vet mange av mal
gruppen leser, og ikke
bare annonsere gjennom
fagpressen og organisa-
sjonsblad. Virkemidlene
Donna Diesel skal benyt-
te, vil vaere plakater, skilt jj' ̂
som er planlagt satt opp
pa de storste raste- og bvi-
leplasene langs vegnettet,
display - Donna Diesel i
belfigur der sjaforene er
a treffe. Hun vil ogsa bilse
utenlandske sjaforer nar
de passerer grensa.
Brosjyrer, med norgeskart og riktige
rutevalg og et personlig brev til bi
leier eller firma, og annonsering i
utenlandske fagblad er losninger vi
legger opp til. Han vil ogsa mote
Donna Diesel pa bensinstasjonene
langs noen utvalgte vegruter og
ombord pa ferjene pa veg mot
Norge. Internettsider pa flere sprak,
ikke bare rettet direkte mot mal

gruppen, men ogsa mot andre po-
tensielle mottakere, legges ut like
over nyttar. En liten bilsen, en «gi-
bort-ting» er beller ikke a forakte.
- Det som ikke er sa vanlig, men

som sa absolutt er en av styrkene i
kampanjen, er at Donna Diesel
brukes i en tegneserie. Gjennom te-
geserien rettleder bun og bjelper
sjaforen med de problem og van-
skeligbeter ban moter mens ban er
i Norge. Det er enklere og mer virk-
ningsfullt a kommunisere gjennom
en tegneserie, enn a skrive «lang-
balm», som vi tror sjaforen ikke le
ser.

- Vi er veldig spente, og vil
aboslutt se det som en fordel om
sjaforen «kidnapper» Donna Diesel
og tar benne med pa turen. Gjor
ban det, bar vi lykkes.
- Kampanjen er flerdelt og den

skal ba kontiunitet, noe som betyr
at den vi l matte kjores over flere ar

yWuijf: ■'

for at budskapet skal fa gjennom-
slag. En viktig samarbeidspartner er
Norges Lastebileierforbund (NLF).
De vil bruke sine internasjonale
kontakter og bjeipe oss med a spre
budskapet gjennom Det internajso-
nale lastebileierforbundet (IRU) og
inn i medlemsorganisasjonene i det
enkelte medlemsland. Gjennom
NLF sitt medlemskapet i NHO, bar
Donna Diesel fatt en viktig dor-
apner, forteller Kanck.

- Jeg tror at Donna Diesel vil fa
stor oppmerksombet. Fordelen
med kampanjen er at den er visuell
og informerende pa en underbol-
dende mate. Den skaper kontiuni
tet, den skiller seg ut og spiller pa
lag med malgruppen. Den er tids-
riktig og forteller en bistorie. Den
er fleksibel, setter fokus pa proble-
met og bar stor oppmerksombets-
verdi.

Jeg bar stor tro pa at vi skal na
fram med Donna Diesel sitt bud
skap, forteller Wiggo Kanck og
opplyser at neste etappe i informa-
sjonsprosjektet vil vaere a utvikle og
pakke budskapet inn i ny tekno-
logi.

- Med det mener jeg at vi ma ta
i  bruk og utnytte IT-teknoiogien
som etter bvert er installert i bilene,
legger prosjektlederen til.
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De tre bud

Tradisjonen tro mottes de tre bud pi Kirkebakken under utflytterdagen sist sommer. Eriing
Rangnes, Kjell Hegdalstrand og Karl Hammerbeck.

Budordningen ved vegkontoret er
en saga-blott. Det er snart femti ar
siden den ble avviklet. Ordningen

ble etablert under krigen som en
praktisk hjelp. Den forste var Eriing
Rangnes. Han forteller at bans vik-
tigste oppgave var a hente varm
kj0ttsuppe pa kafe Stratos. Den
som i ettertid bar navnet svenske-

suppe eller danskesuppe, alt etter-
som bvor 1 landet vi bodde. En an-

nen oppgave, som var like viktig,
var a sta i ko for alle ved vegkonto
ret. Uansett bvor en skulle handle

var det ko, til og med pa fisketor-
get matte en finne seg i det.

Eriing bar fortalt bvordan ban
fikk jobben. Hjemme bos bans for-
eldre pa Fugelset bodde kontorist
Kristian Harstad. Samme sommer

badde Eriing gatt i gartnerlaere,
men nar bosten kom ble ban ar-

beidslos. Kristian Harstad ga bam
tips om at vegkontoret skulle an-
sette bud. Eriing Rangnes meldte
seg da til tjeneste bos Karl Aarones,
som i den tiden var vegkontorets
altmuligmann. Budet fikk ogsa
oppgaven med a ga i banken etter
penger, likeledes a betale forret-
ningsregninger i byen. Og for ikke
a glemme lakking og sending av
bankobrever med arbeidslonninge-
ne. Eriing sluttet i jobben da ban
bosten 1946 reiste til militaertjenes-
te.

Etter ban kom Karl Hammar-

becb inn i jobben som det andre
bud. I mars 1947 begynte Kjell
Hegdalstrand, som da ble tredje og
siste bud. Budets oppgaver foran-

Sekretaer Karl J. '

Aarpnes (1899-1969)
var sdmlnlstrasjonens \

altmuligmann.
Etter at ban forlot

Vegvesenet ble ban '
fylkesarbeldssjef |

og kom senere pi
Stortlnget en

perlode. (Blldet ut-
lint av famillen.)

dret seg i takt med utviklingen.
Etter bvert ble det slutt pa kosta-
ingen, men budet fikk av enkelte
beskjed om a bolde utsikt etter va-
rer som etter bvert kom pa marke-
det. Det siste budet minnes godt da
ban badde kjopt seg nytt belte. En
av ingeniorene badde bedt budet a
bolde et vakent blikk for buksese-

ler. Da ban sa budets nye belte fikk
Kjell patale. Han matte da skjonne
at bukseseler og belte gjorde sam
me nytten. Ordningen oppborte i
1952.

Etter sin militaertjeneste var
Eriing en kortere tur innom etaten,
men endte sitt yrkesaktive liv som
reiselivsmann. Karl ble ingenior og
yrkesskolelaerer. Kjell fortsatte i
etaten til September i ar. Han bad
de da vel femtitre ars tjeneste som
vegmann.

Budtiden var en god skole.
Kanskje la den storste laerdommen i
grasroterfaringen og at en laerte
seg a omgas alle slags mennesker.
(Kjell Hegdalstrand)

Nokon kjem og
nokon gar.
Begynt i 2000
Aud Johanne Dalene, forstefull-

mektig
Havard Parr Dimmen, distriktsleiar

Gunnar Djuve, senioringenior
Svein Gunder Gammelsaeter, fag-

arbeidar

Ove Magne Garlid, avdelingsingenior
Ingbjorn Hanset, laerling
Fetter Hildre, utbyggingssjef
Asbjorg Sigrun Hjelen, reinhaldar
Liv Kristin Hatlehol Muse, reinhaldar
Geir Kroka, fagarbeidar
Karin Loken, reinhaldar
Oddvar Nedregard, fagarbeidar
Mario Obreque-Cardenas, over-

ingenior
Heidi Rudaa, konsulent
Rolf Inge Raestadholm, fagarbeidar
0ystein Sjursen, laerling
Robert Solheimdal, laerling
Ann Eva Solli, inspektor
Joachim Stavik, laerling
Per Ansgar Varhaugvik, fagarbeidar
Atle Vatne, fagarbeidar

Siutta i 2000

Inger Lise Andersen, fullmektig
Sverre Bigset, inspektor
Ole Eikeland, avdelingsingenior
Svein Arne Henjesand, avdelings

ingenior
Stian Hustad, laerling
Olav Magne Johansen, fagarbeidar
Fetter Killingberg, avdelingsingenior
Bente Norun Linseth, kokk
Lars Kjetil Moen, fagarbeidar
Joseph Kahema Mwitta, avdelings

ingenior
Wenche Koppen Nilsen, reinhaldar
Andre Rakvag, konsulent
Lars-Johan Rylander, fagarbeidar
Geir Egil Tangen, spesialarbeidar
Hans Olav Tjelle, laerling

Pensjonistar i 2000
Einar Drugli, Molde

Jakob Engeseth, Molde
Hakon Gaso, Molde

BodN Harnes, Molde

Trygve Karvatn, Alvundfjord
Sigurd Lofoll, Austefjorden
Edel Ormset, Aure

Anna Sandblast, Molde
Gunnar Kare Sandnes, Vlstdal
Ola L. Skjolsvolil, 0vre Surnadal
Ingrid Toven, Eidsvag
Odd Vatne, 0rsta
Per A. Vatne, 0rsta
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pa kryss

Fortsatt god framdrift
Eigenregiprosjektet Blindheim-
Breivika pa E39 i Alesund kommune
gar etter planen med ferdigstilling i
oktober 2002. Kostnadsoverslaget
er 330 mill. 2000-kroner. Av dette

skal produksjonsavdelinga i More
og Romsdal utfore arbeid for ca.
215 mill, kroner.

Bade Sogn og Fjordane og More
og Romsdal bar mannskap og ma-
skiner i arbeid pa Blindheims-
tunnelen (814 meter fjelltunnel
T-9,5) og Moatunnelen (550 meter
plasstopt betongtunnel T-9,5).

8. desember var det drive 535

meter av Blindheimstunnelen og
stopt 356 meter av Moatunnelen.

Av totalt 288 000 m^ lausmasser

er det utteke 205 000 m^ og av

Bilforer 65+

En 18-aring, som nettopp bar tatt
forerkort, bar 40 ganger sa boy ri-
siko for a kjore av vegen sammen-
liknet med en erfaren sjafor. Ser vi
pa statistikkene for vare ferske
bilforere kan vi se at ulykkesrisiko-

en etter ni maneder allerede er re-
dusert med naermere 80 prosent.
Forskning viser ogsa at jo mere
kjoreerfaring de nye bilforerne
bar desto mindre ulykkesbelastet
er de nar de skal starte a kjore pa
engenband.
- Det er denne kjoreerfaringen

vi onsker at de som skal ta forer
kort allerede bar opparbeid seg.
Ved a begynne a trene riktig fra
de fyller 16 ar vil de skaffe seg to
ars verdifull erfaring i trafikken
for de slipper los pa egenband.
Dette er teorien begrepet meng-
detrening bygger pa. Malsetting-
en er at balvparten av forerkort-
kandidatene i klasse B skal ba
ovelseskjort minst 3 000 km, dette
tilsvarer en time en gang i uka i to

ar, sier avdelingsingenior Erik

36 100 m^ fjell i dagen er det utteke
30 000 m^ Vi bar batt 3 manader

utan nedbor og slike baustar er sjel-
dan pa Nordvestlandet. Dette bar
gitt gode driftsforbold ute pa an-
legget. Biletet viser stoping og om-
fylling pa Moatunnelen.
(Kristen Leganger)

faerre ulykker
Nerii ved trafikktryggingssek-
sjonen.

Med bakgrunn i de boye ulyk-
kestallene blant de ferske sjafore-
ne ble det i Stortingsmelding nr.
34 Norsk veg- og vegtrafikkplan
1994-97 vedtatt at Statens vegve-
sen skulle legge til rette for meng-
detrening. Dette er ogsa gjentatt i
Stortingsmelding nr. 46 Nasjonal
transportplan 2002-2011, det skal
fortsatt satses pa mengdetrening.

Erik NerIi mener det er viktig at
trafikkskolene bar et tilbud til

ungdommene som strekker seg
over en toarsperiode, og at
grunnopplaeringen starter sa tid-
lig som mulig etter fylte 16 ar.
- Var rolle i dette er a gjen-

nomfore informasjonsmoter bade
med forerkortkandidatene og de
foresatte. De som kommer til in-
formasjonsmotene far ogsa en
startpakke med innvendig speil,
to typer rod L og gulden «Dette
bor du trene pa i trafikken». Vi er
na kommet i gang med dette ar-
beidet og fortsetter for fulit pa
nyaret. 16-aringene og deres fore
satte far invitasjon til informa-
sjonsmotene og vi baper selvsagt
pa stor oppslutning om mengde-
treningsprosjektet, sier Erik Nerli.

I

(Reidun Overland)

0RER-

Era vare yngste bilforere tar vi ste-
get over til vare eldste, de over 65
ar. I dag bar balvparten av de over
65 ar forerkort, dette
vil oke til ca. 90 pro-
sent i lopet av de ti
neste arene. Mange
bar fatt liten eller

ingen opplaering i
dagens trafikkre-
gler, samtidig vet vi
ogsa at flere av de
ferdigbetene som
er viktige i trafik- '
ken reduseres ved

okende alder.

Bilforere over 65 ar bar som

gruppe lave ulykkestall. Dette skyl-
des at mange eldre er klar over sine
begrensninger og tilpasser atferden
deretter. Men de som er pa vegen
bar likevel en storre risiko for a bli

skadet enn gjennomsnittsbilisten.
De er oftere innblandet i ulykker
enn middelaldrende bilister, taler

fysiske pakjenninger darligere og
bar en vesentlig boyere dodsrisiko.

Det ble i 1999 opprettet et
Nasjonalt ressurs- og kompetanse-
senter for eldre bilforere ved Vest-

fold vegkontor, i tillegg ble det
oppnevnt en kontaktperson i bvert
fylke.
- I More og Romsdal bar vi kom

met i gang og bar opprettet en
nettverksgruppe. Vi plukker na ut
trafikklaerere som skal ba ansvar for
oppfriskningskursene for de eldre
bilforerne. Vi bar inngatt et samar-
beid med Sor-Trondelag og Nord-
Trondelag om felles opplaering av
trafikklaererne. Denne opplaeringen
skjer over nyttar, og vi regner med
at ca. 8 trafikklaerere fra fylket vart
deltar. De vil senere fa det faglige
ansvaret for gjennomforingen av
kursene, sier fylkeskontakt Erik
Nerli. Hos oss er det Folkeuniversi-
tetet som skal arrangere kursene,
som vil besta av 12 timer teori og to
timer praktisk kjoring.
- Malet er a skape trygghet for

alle trafikanter og redusere antall
ulykker der eldre er involvert, sam
tidig skal vi bevare mobiliteten for
de eldre lengst mulig. Informasjon-
en skal ha en form og et innbold
som oppfattes positivt, og tllbudet
skal vaere basert pa de eldres bebov.
Dette skal vaere mest mulig deita-
kerstyrt, avslutter Erik Nerii.
(Reidun Overland)
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Dnsker flere

medlemmer

- Vi haper selvfolgelig at inter-
essen blant vegpensjonistene i
fylket er sa stor at lokalet blir fulit
pa stiftelsesdagen, sier de tre pa-
driverne, Eivind Vollset (t.v.), Levor

Legernes og Kjell Loen bak pen-
sjonistforening for tidligere veg-
vesenansatte i fylket.

Knapt 40 bar tegnet medlems-
skap sa langt, 3 fra Nordmore, 16
tidligere ansatte pa vegkontoret,
9  fra Sunnmore og 10 fra
Romsdal.

- Vi er selvsagt glade for at sa
mange vil bli med, men med over
300 vegpensjonister i fylket er det
plass til flere i lokalene pa stif
telsesdagen, som vi forresten
kommer tilbake til senere. Vi

hadde satt 10. november som en

forelopig fristfor pamelding, men
den er ikke endelig. Det er bare a
ta kontakt med en av oss tre i in-

terimstyret om noen onsker a bli
medlem, sier Eivind Vollset.

Foreningens oppgaver er a
fremme og ivareta medlemmenes
felles sosiale og kulturelle inter-
essser og medvirke til at pensjonis-
tene pa en positiv mate kan delta i
den samfunnsutviklingen som til
en hver tid finner sted innenfor

og utenfor etaten. A fremme kon
takt og samarbeid mellom med-
lemsforeningene, blant annet
gjennom informasjonsvirksomhet
og felles tiltak, er noe av tanken
bak foreningen
- Vi skal videre arbeide for

saker som bar tilknytning til pen-
sjonistenes livssituasjon ved sam
arbeid med andre landsomfat-

tende pensjonistsammenslutning-
er. Videre er foreningen forpliktet
til a samarbeide med alle enbeter

og tjenestemannsorganisasjoner i
Statens vegvesen for a lose prob-
lemer som bar betydning for
etatens pensjonister, forteller in-
terimsstyres leder, Levor Legernes
og onsker alle vegpensjonister
velkommen i foreningen.

(Wiggo Kanck)

Rassikringstiltak
pa fv 191
Eiksedalsvegen
Planarbeidet for Sandoddane-

tunnelen pa fylkesveg 191 kom i
gang fra midten av oktober, paral-
lelt med skogrydding i forskjaerin-
gene. Allerede fire uker senere var
gravemaskiner i gang med uttrau-
ing av forskjaeringa naermest Eikes-
dalen. Det eksepsjonelt gode vaeret
i oktober bar medfort at vi pa det
naermeste er ferdig med utkjoring
av de ca. 23 000 m' skredmassene

som utgjor denne forskjaeringen.
Terrenget er ryddet for skog ved
den andre forskjaeringen, men
vaeret videre vil avgjore om ogsa
denne blir fullfort i innevaerende ar.
Selve tunneldrivingen blir startet
opp i mai 2001.

Tunnelmasser og masser fra
forskjaeringene bli benyttet som
fylling i ny veglinje. (Delvis utfylling
i Eikesdalsvatnet.) Totalt skal vegen
legges om ca. 900 meter i bver ende
av tunnelen. (Odd Arild Lindseth)

nm-iA

Bildet viser en plattform som
Viktor Torsen, Steinar Brevik og
Ole Rekdal fra bru-/kaiseksjonen
pa produksjonsavdelinga bar kon-
stuert. Plattformen benges pa
stalrorsoylen med et handgrep, og
sikrer en god og sikker arbeid-
splatting. Her er karene i arbeid
pa den nye burtigbatkaia i Molde,
og er i ferd med a skjote opp en
fendersoyle.
(Jan K^re Haaheim —
foto: Reidun Overland)
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Omstillings- og effektiviseringsarbeidet:

HALVERT
Dei forste storre endringane som folgje av omstil
lings- og effektiviseringsprosjektet blir gjennom-
forte fra 1. januar 2001.

Tekst: Knut Nauste

16 seksjonar blir slatt saman til 8 og
far desse seksjonsleiarane fra 1. januar
2001:

1 Trafikktryggings- og trafikkavviklings-
seksjonen til trafikkseksjonen, leiar
Magne Flemsaeter.

2 Veg- og area!- og transportpianseksjo-
nen til vegseksjonen, leiar Ingunn
Lindgaard Simonhjell.

3 0rsta og Alesund trafikkdistrikt til tra-
fikkdistrikt sor, leiar Havard Parr
Dimmen.

4 Molde og Kristiansund trafikkdistrikt til
trafikkdistrikt nord, leiar Ivar Hoi.

5 Byggje- og laboratorieseksjonen til tek-
nologiseksjonen, leiar Oddmund Gussias.

6 0rsta og Alesund produksjonsomrade til
produksjonsomrade sor, leiar Otto Josok.

7 Molde og Kristiansund produksjonsom
rade til produksjonsomrade nord, leiar
Ingolf Kleppe.

8 Elektro- og verkstadseksjonen til verk-
stad-/elektroseksjonen, leiar Knut Inge
Braute,

For dei aller fleste vil endringane fra arsskif-
tet i forste omgang berre bety at dei far ein
ny leiar. Over nyaret vil alle i forstninga ha
dei same arbeidsoppgavene og frammote-
stadene som for. Etter kvart vil det skje en-
dringar, men for dei aller fleste vil dette ber
re vere endringar av eit slik omfang og ka-
rakter som vi alle kjenner fra tidlegare orga-
nisasjonstilpassingar. Men det er no grupper
i arbeid som ser pa bemanninga rundt om i
dei ulike delane av organisasjonen.
Konklusjonen pa dette arbeidet kan, etter
at det har vore lagt fram for tenestemanns-
organisasjonane, vere at eit fatal vil fa til-
bod om nye arbeidsoppgaver og frammote-
stader. Dette trur vi vil skje pa seinvinteren.

Dette betyr igjen at vi har kome i gang med
a  redusere kostnader til administrasjon,
leiing og husleige, slik at ein storre del av
midlane blir brukt til tiltak pa vegen eller til
trafikktrygging. Fordi vi har fatt gjort minst
pa omradet husleigereduksjon, ma vi vie
dette feltet storst merksemd framover.

Knut lUauste headhuntet
prosjektleder og vegsjef Eilif Mathisen har headhuntet to medarbeidere
til det viktige arbeidet med Fase 3 i omstillingsprosessen.

Det er administrasjonssjef Knut Nauste i More og Romsdal og trafikksjef Taale

■ ■■ J Stensbye i Hedmark som na skal vaere med a «tegne» framtidas vegvesen. De
to prosjektmedarbeiderne ska! jobbe med dette pa deltid og j hovedsak

respektive vegkontor. Prosjektet ska! som kjent utarbeide tre
ulike modeller for Vegvesenets framtidige organisering: «Vegvesen-
modellen», «departementsmodellen» og «NOU-modellen». - Vi bor legge

fram en hovedskisse av anbefalt model! innen 1. mars. Denne datoen er samordmet med
Statskonsults produksjonsutredniing. 1. mars er ogsa aibsoliutt siste frist vi kan ha dersom
vi skal holde noenlunde folge med det som skjer med den kommenede stortingsmeldin-
gen om oppgavefordelingen mellom stat, region og kommune, sier Eilif Mathisen. Vi gar
spennende tider i mote. Mye star pa spiilil, og na far vi sette var lit til arbeidskaipasiteten
og iinspirasjionen til Mathisen, Nauste og Stensbye.
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Vi trenger ett statlig vegvesen
Regjeringen vil fornye offentlig forvaltning.

I forslaget til statsbudsjett bebuder

Samferdselsdeparteimentet en mulig om-

organisering av Statens vegvesens produk-

sjonsvirksomhet - enten 1 form av en

divisjonalisering eller omgjoring til

et statlig aksjeselskap eid av

Vegvesenet.

Tekst: vegdirekter Olav Softeland

Foto: Reidun Overland

Samtidig skal fylkeskommunen
skjebne besegles. Det sakalte
«Oppgavefordelingsutvalget» fore-
slar at vi fortsatt skal ha et regio-
nalt forvaltningsniva her 1 landet,
men onsker a redusere tallet pa fyi-
keskommuner til mellom 10 og 15.
Et mindretall i utvalget vil legge
ned fylkeskommunen. Flertallet vil
gjore vegkontorene fylkeskommu-
nale med ansvar for fylkesvegene
og regionale riksveger. Bare stam-
vegene skal etter utvalgets oppfat-
ning vaere statens ansvar.

Hver for seg kan Regjeringens
og Oppgavefordelingsutvalget for-
slag fa betydelige konsekvenser for
Statens vegvesen. Ja, i sin ytterste
konsekvens kan det bl i sporsmal
om Vegvesenets fortsatte eksistens
- i alle fall i den form og med de
oppgaver vi bar i dag.

Logikken i a overfore ansvaret
for sykehusene fra fylkeskommune-
ne til staten, skulle ikke tilsi et re-
dusert statlig ansvar for vegnettet,
men noen er redde for at Statens

vegvesen gar med i en byttehandel.
Det vil slett ikke gi oss en mer ef-
fektiv og kompetent vegforvalt-
ning.

18 veg og wirke 4/2000
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Effektiivisering
Vi er enige med Oppgavefor
delingsutvalget i at vi fortsatt
trenger et regionalt forvaltningsni
va i Norge og at dagens fylkeskom-
muner er for sma, dersom vi skal ha

et vegkontor i hvert fylke. Men for
var del kunne utvalget gatt lenger.
Vi kan godt klare oss med mindre
enn 10 vegkontor her i landet. En
sa betydelig reduksjon av antall
vegkontor vil minske interne admi-

nistrasjonskostnader samtidig som
vi kan styrke fagmiljoene og sikre
fortsatt hoy kompetanse. Samtidig
vil vi kunne delegere forvaltnings-
oppgaver, planleggingsoppdrag og
EQU-oppgaver fra Vegdirektoratet
til vegkontor eller andre enheter
utenfor Oslo. Antall fyiker eller re-
gioner ma vaere avhengig av hva vi
vil bruke dem til. Tallet pa vegkon
tor trenger nodvendigvis ikke vaere
identisk med antall fyiker.

Innflytelse
Vi bar stor forstaelse for at dagens
fylkespolitikere onsker innflytelse
pa vegpolitikken. Det bar de ogsa.
Statens vegvesen bar svaert gode
erfaringer med den utvidete fylkes-
politiske innflytelsen i riksvegsaker.
Selv om vegkontorene i dag er stat-
lige og vegsjefene statstjeneste-
menn, er forholdet til fylkeskom
munen som ansvarlig for fylkesve
gene ganske likt forholdet til
Vegdirektoratet nar det gjelder for
riksvegene. Det er uproblematisk a
tjene to «herrer» sa lenge det er et
klart skills mellom ansvarsomra-

dene. Fylkeskommunene bar de
siste arene fatt en utvidet og
naermest avgjorende innfly
telse pa prioriteringen av in-
vesteringer pa storste delen
av riksvegnettet. Det bar
vaert en god ordning.

Naeringslivet og trafi-
kantene bar bebov for et

belbetlig og sammen-
bengende vegnett. Om
det kan vaere knapt med
midlertil riksvegene, star
det darligere til med fyl
kesvegene. Vi ma dess-
verre konstatere at fyl
keskommunene ikke bar

batt okonomisk evne til a

ta skikkelig vare pa fylkes-
V e g e n e .

Andre for-

i  mal bar lagt
beslag pa
m i d I e n e .

Det bar fort

til store standardforskjeller. Ikke
minst naeringslivet ma lide for det-
te.

To-deling

Vi er derfor kommet til at kommu-
nenes rolls bor styrkes og at
vegnettet bor deles i to i stedet for
tre - altsa i kommunale veger og
riksveger. Det vil fore til at kommu-
nene far ansvar for dagens kommu-
neveger og en stor del av dagens
fylkesveger. Resten av fylkesvegene
blir riksveger og et statlig ansvar.

Kommunene ma tilfores okonomis-

ke ressurser til a baere et slikt

ansvar. Fylkesveger med mer fjern-
trafikk overfores til staten. Dette
trenger ikke svekke den regional-
politiske innflytelsen pa vegpolitik
ken - snarere tvert imot!

Regional transportinfrastruktur
kan finansieres gjennom en samlet
rammebevilgning og prioriteres pa
dette nivaet innenfor retningslinjer
gitt av staten. Poenget ma vaere po-
litisk styring, ikke nodvendigvis a
ba egne administrasjoner for a set
ts politiske vedtak ut i livet. Saerlig
ikke bvis det kan gjores mer rasjo-
nelt av eksisterende statlig eller
kommunal administrasjon. Det re-
gionalpolitiske organet ma imidler-
tid ba myndigbet til a gjennomfore
vedtak i saker som loper pa tvers av
kommune- og sektorgrenser. Vi bar
begrenset tro pa at vi etter bvert
far sa store kommuner i dette lan

det at vi ikke bar bruk for et regio-
nalpolitisk organ som kan gi staten
rad og som kan fa myndigbet til a
prioritere mellom kommuner og
aniegg innenfor noenlunde bomo-
gene regioner.

Handlefrihet

Store investeringer pa stamvegene
bor bebandles og vedtas av
Stortinget som na. Men ettersom
praksis viser at fylkestingene ogsa bar
betydelig interesse av stamveginves-
teringene, bor det regionale organet
fortsatt uttale seg om slike saker.

En slik modell vil gi regionalpoli-
tiske organer storre handlefrihet
enn i dag og bedre styring med vik-
tige virkemidler for regionens mal
og utvikling. De kan da foreta en
samlet prioritering for en storre del
av vegnettet. Samtidig blir det mu
lig a utnytte faglig kapasitet og
kompetanse i de store statsetatene
og sikre viktige basistjenester for
brukerne uavbengig av region.

Produksjon
Vi mener ogsa at en effektiv veg-
forvaltning er avhengig av at vi
ogsa i framtida kan opprettbolde

en stor statlig produksjonsvirksom-
bet som er i stand til a konkurrere

med private entreprenorer. Bade
det private naeringsliv og Veg
vesenet bar i dag en betydelig
produksjon som omfatter aniegg,
drift og vedlikebold av vegnettet.
Egenproduksjonen skal ogsa ivare-
ta visse strategiske mal for forvalt-
ningen. Den skal sikre oss kompe
tanse som kjoper (bygg-berre),
vaere et korrektiv i markedet der

det fungerer darlig, ivareta forsk-
ning og utvikling pa fagomradet,
og sikre en tilfredsstillende bered-
skap for viktige samfunnsoppgaver.
I  tillegg skal produksjonsvirksom-
beten selvsagt vaere konkurranse-
dyktig. Til na bar vi batt betydelig
konkurranse i anieggsmarkedet,
med visse geografiske forskjeller.
Drift og vedlikebold bar som samlet
funksjon bittil ikke vaert saerlig kon-
kurranseeksponert. Forst de seinere
ara bar vi fatt noen private drifts-
og vedlikeboldskontrakter. Statens
vegvesen arbeider bevisst for kon-
kurranseutsetting av slike tjenester.
Men det vil naturligvis ta noe tid a
utvikle dette markedet. Samtidig
ser vi klare konsentrasjonstenden-
ser i bygg- og anieggsmarkedet. I
framtida vil et vel fungerende mar
ked vaere enda mer avhengig av at
det finnes en sterk landsomfatten-
de og offentlig virksombet, som
kan ta oppdrag for stat og kommu
ner. Disse produksjonsressursene
bor kunne brukes pa bele det of-
fentlige vegnettet, ogsa pa kom
munale veger i den grad kommu
nene onsker det.

Sma vegforvaltninger kan nok
ba en produksjon som ivaretar en-
kelte basisoppgaver i driften av
vegnettet. Men de kan aldri bli
sterke nok til a pavirke konkurran-
sen og sikre byggberrekompetanse
for store og kompliserte arbeider.

Det er bare ett, samlet og sterkt
vegvesen som kan ivareta alle ben-
syn.
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- Vi har nok sat spor etter oss i terrenget Men,
gjort er gjort og tida som vegmenn er over,
oppsummerer Jakob Engeseth og Einar Drugli.

mXi
''SrJtT?.

«Gamle koster feier best»

sier ordtaket. 67-aringene
Jakob Engeseth og Einar
Drugli har begge i lopet
av en lang vegvesen-
karriere «feid» over More

og Romsdal.

Tekst og foto: Wiggo Kanck

Sporene etter de to er mange og
lange i et stort fylke, uten at noen
av OSS andre tenker naermere over

arbeidsinnsatsen til de to.

Veg og Virke traff Einar og
Jakob, hver pa sitt prosjektkontor
langt borte fra vegkontoret. Einar i
brakka i Breivika og Jakob pa veg-
stasjonen pa Toven. Med kofferte-
ne full av erfaring, har begge mye a
fortelle og mye de gjerne skulle ha
sagt. Men en ting er de samstemte
om nar de sier at; «gjort er gjort»,
og iegger til, «det er greit nok at
tida som vegmenn i Statens vegve-
sen er over.»

Jakob Engeseth hadde arbeidet i
etaten i nesten fire ar - ban hadde

sin forste arbeidsdag i 17. juni 1961
- for Einar Drugli banket pa dora
hos gamie vegsjef K.H. Oppegaard
og meldte seg til tjeneste. Naer
mere bestemt var dagen 24. januar,
aret var 1965 og klokka presis atte!
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Siden har det gatt slag i slag,
med mange vegprosjekt og store
forandringer i etaten.
-  og med mange forsakelser,

dager og netter «heima'n fr^»?
- Det som har slitt verst de siste

arene, har vaert a bo borte. Prosjekt-
organiseringa er jeg ikke sikker pa
har vaert like velykket for alle. Nar
du kommer opp i arene og er av-
hengig av a bo borte for a kunne
beholde jobben din, og du samtidig
vet at det er noen hjemme som
trenger min hjelp, har ikke dagene
alltid vaert like enkle. A kjore fra
Molde til Alesund hver dag, er ikke
gjennomforlig. Jeg har mange
ganger, i mitt stille sinn, stilt spors-
mal ved om utplasseringa. Fungerte
ikke organisasjonen like bra for vi
fikk alle forandringene? spor Einar.
- Einar har gode poeng her, men

for egen del har jeg ikke opplevd
utestasjoneringa pa samme mate.
Men det kommer nok av at jeg har
hatt det enklere. Jeg har vaert i den
heldige situasjonen at jeg kunne
kjore mellom arbeidssted og hjem-
met hver dag. I tillegg har jeg be-
holdt kontakten med kollegaene
og miljoet pa vegkontoret. Jeg
hadde aniedning til a se innom 3.
etasje i Fylkeshuset, nar behovet
meldte seg. Det har selvsagt betydd
mye, og gjort utestasjoneringa let-
tere for meg, er Jakob sin konklu-
sjon om det emnet.

Begge har satt solide spor etter
seg i terrenget. Mens Jakob sine
spor er lette a folge pa Nordmore
og Romsdal, har Einar lagt spor et
ter seg i nesten hele fylket.
- Det kan du gjerne si, sier Einar

og Iegger til, - men jeg vil na legge
til at de ferskeste sporene mine kan
du folge pa Sunnmore. Noen pro-
sjekt i lopet av arene har det blitt.
Deler av riksveg 680 over Skarsoya i
Aure kommune, Kjonnoybrua og
den gamIe Langoybrua i Averoy
kommune, Nordsundbrua og
Omsundbrua i Kristiansund har jeg
hatt ei hand bort i. Foruten den nye
innfartsvegen til Alesund vi na er i
gang med a bygge, har jeg vaert
delaktig i ferdiggjoringa av flere
parseller lengre inn mot Alesund.
Svorta-Digernes og Valle-Hahjem
pa E39 i Skodje, og 0rskog kommu-
ner og Remmen-Kjellbotn pa
El36/39 i Vestnes, er andre vegpro
sjekt jeg har vaert med pa. Tar du
med alle de sma, og nesten unevne-
lige prosjektene, har det blitt noen
meter veg, ja.
- Jeg har vel ikke vaert sa mye

darligere jeg, da! Vegbygging i
Sunndal, storre og mindre aniegg i
Aure og Tustna har jeg vaert med
pa. Du finner nok mer enn bare
sporene i flate terrenget etter meg.
Merker i fjellet finner du og. Jeg
mener a ha begatt 12-15 tunneler
av forskjellig storrelse i More og
Romsdal og i andre fylke. Innfjord-
tunnelen, Mandalstunnelen og
0ksendalstunnelen er tre av de
storre jeg har vaert med a bygge.
Den nye miljogata i Kristiansund,
Langvegen, miljogata pS Skei i
Surnadal og miljogata i Sunndal er
prosjekt jeg minnes med glede. Tar

gode ven

du ogsa med veg gjennom Eidsvag
sentrum, fylkesvegen oppe i 0ksen-
dalen, ny tunnel og veg i dagen i
Todalen, ny riksveg i Isfjorden,
Eikesdalsvegen, nytt vegsystem

rundt Langfjorden, ny veg fra
Vestnes kirke i retning Tomrefjord
og selvsagt ny parsell Vevang-
0rjavik pa riksveg 64 og mange
kilometer gang - og sykkelveg, har
du noen av sporene jeg har laget,
Iegger Jakob til fra sin plass bak det
store skrivebordet.
- Dere har begge vaert vegvese-

pets ansikt utad, og det har dere
gjort pa en god mite. Men dere har
og ftilgt utviklinga fra «/nns/da»?
- Kan hende det, men vi har for-

sokt a gjore jobben var pa en best
mulig mate bade for arbeidsgiver
og for den som skal bruke vegene.
Du vet, fortsetter Jakob, utviklinga
|-,ar vaert formidabel. Det har ikke
ygert like lett og folge med og opp
alle nye palegg og losninger som
har kommet. Jeg tror jeg pa vegne
av mange av den gamIe garde veg-
folk kan si, at, vi synes ikke at utvik
linga hele tida gar i riktig retning.
pet er blitt for mye papir,
for «mange kokker» og byrakrati.
Svstemet, med den organiseringa vi
1 dag har av etaten, gjor at behovet
for flere ledere oker. Forandring
ene har heller Ikke vaert til det
node, dersom du onsker a vaere
«drepende effektiv». Tidligere gjor-
de vi som vegbygger nesten alt selv,
fra stikking, forhandling om veg-
grunn, planlegging, ferdiggjoring
og til vegapning.

Vegbygging ligger hksom i sjae-
la vet du. Nar jeg er ute og kjorer,
er det ikke fritt for at jeg av og til
tenker pa at dette er «min» veg.

r

- Jeg har ellers ikke tenkt eiler
ofret sa mye tid pa omstiliings- og
effektiviseringsprosessen etaten na
er inne i. Men jeg tror det er bare
et tidssporsmal for produksjons-
virksomheten blir et A/S. Det gar
nok med oss som det gikk med det
gamIe vassdragsvesenet - det ble
ble til slutt Statskraft A/S - og sa
kan du jo sporre deg hvor vellykket
det er, sier Jakob.

- Det er ikke fritt for at vi har

mott noen mennesker pa var veg,
bade pa godt og vondt. At jeg der-
med, pa mer enn ett vis, har blitt et
av vegvesenet sine mange ansikt
utad, er slik det skal vaere. Det kan

nok hende at jeg av og til har vaert
noe krass overfor folk, men det ma
vaere tillatt a kunne si i fra. Men jeg
foretrekker a vise fram det blide og
gode ansikt. Det kommer en lengst
med! Jeg er ikke uenig i det Jakob
sier. Papirveldet og byrakratiet har
endret seg med arene. Av og til har
det gatt for vidt. Han Einar har pro-
testert pa sitt vis, ved mellom annet
a ikke underskrive dokument. Det

har han gjort dersom han mener a
ta et ansvar som ikke er hans.

-  Jakob kommenterer utvik
linga. Den ma likevel ga sin gang
med det som er bra og det som jeg
oppfatter ikke a vaere like bra.
Planlegginga og gjennomforinga
av prosjekt var enklere og smidige-
re tidligere. Det gjorde jobben

mange ganger mer utfordrende og
«helskapende», om jeg kan bruke
et slikt uttrykk.
- Jakob og jeg er av den gamIe

garde vegfolk. Vi har nok et annet
syn pa mangt og meget, skjonner
du. Jeg begynte under vegsjef K. H.
Oppegaard sin ledelse. Han gjorde
tingene pa et belt annet vis enn da-
gens ledelse, som har en friere og
enklere omgangstone. Friheten i
dag er storre enn den gang, og det
er fint, men det kan vaere at noen
Iegger seg bort i ting og tang som
ikke alltid er nodvendig - slikt kan
vaere av bade det onde og gode,
mener na jeg da.
- Ellers er jeg ikke spesielt opp-

tatt av store vegapninger. Det blir
for mye fremmedfolk.
- Og na da ?

- Jeg er ikke sa sikker pa at jeg
vil trakke ned dorstokken pa veg
kontoret etter at jeg ha sluttet.
Forresten, det hadde vaert artig a fa
vite hvordan folket moter effektivi-
seringa. Men, men, jeg ser fram til
a komme meg hjem, og til a bruke
hytta mi - hva sier Jakob?
- Etter 30. november blir det

iTier fritid. Jeg kommer nok ikke til
a bruke fritida mi pa Vegvesenet.
Du vet, «gjort er gjort», svarer
Jakob.
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M i I j 0asf a 11ve r ke t
i Austefjorden
Statens vegvesen More og Romsdal
har siden asfaltsesongen 1996 vaert
et av foregangsfylkene i gjenvin-
ning av asfalt. Det vil si at oppfrest
asfalt fra asfaltdekker 1 forbindelse

med dekkevedlikeholdet har blitt

tllbakefort i ny varmasfalt. Innbe-
fattet arets sesong har saledes ca.
50 000 tonn nedslitte asfaltdekker

siden 1996 pa denne maten blitt til
nye asfaltdekker pa vart riks- og fyl-
kesvegnett. Vegvesenets asfaltverk
i Austefjorden i Volda kommune er
det eneste i vart fylke som er tilret-
telagt for silk gjenvinning av asfalt-
masser (forste bilete).

God tilrettelegging av vart per-
sonell ved asfaltverket gjor at arets
sesong blir et rekordar i gjenvin
ning av asfalt med totalt i overkant
14 000 tonn. Med dagens oljepriser
og priser pa ovrig rastoff i asfalt-
produksjonen representerer dette
en verdi pa ca. 3,0 mill, kroner.
Frakt og behandlingskostnader ved
tilbakeforing av asfaltmassene i ny
asfalt for det samme kvantum ut-

gjor en kostnad pa ca. 1,0 mill, kro-

if,?/,-

ner. Besparelsene, ca. 2,0 mill, kro
ner i innevaerende ar, frakt av mas-
sene tilbake pa vegen fratrukket,
utgjor omsatt i nytt asfaltdekke pa
en 6 meter brei veg en veglengde
pa ca. 10 km. Anslagsvis nyttes ca.
80 % av de oppfreste asfaltmasser
til «ny asfalt», det ovrige til andre
vegbyggingsformal.

Referansestrekninger med parti-
er med 100 % nye rastoffer i asfalt-
dekket og partier med asfaltdekke
delvis tilsatt «gammel asfalt», viser
hittil ingen forskjell hva angar slita-
sje og levetid pa asfaltdekkene. I
More og Romsdal representerer sa
ledes oppfreste asfaltmasser i for
bindelse med dekkevedlikeholdet
ikke noe miljoproblem, men er en
viktig ressurs som har gitt betydeli-
ge besparelser ved Vegvesenets
egenproduksjon i fylket.

Som og et miljotiltak ved siden
av tanker om okonomiske besparel
ser, ble det foran sesongen 2000
montert en plasthall i tilknytning til
asfaltverket for lagring av de fines-
te grusmasser til asfaltproduksjo-
nen. I plasthallen kan det kontinu-
erlig lagres ca. 3 000 tonn grus, det
te gjor at de massene som er mest
omfintlig for nedbor under asfalt-
produksjonen, kan lagres innen-
dors (andre bilete).

Til produksjon av ett tonn asfalt
ved lagring av masser utendors bru-
kes det erfaringsmessig ca. 7 liter
fyringsolje. Reduksjon av vanninn-
hold i grusmassene, som nyttes i as-
faltproduksjonen, med 1 % utgjor
ca. 1 liter mindre forbruk av fyr
ingsolje pr. tonn. I innevaerende ar

vil det ved asfaltver
ket i Geitvika bli pro-
dusert ca. 90 000
tonn asfalt. Tiltaket,
som har gitt lavere
vanninnhold i grus
massene ved asfalt-

produksjonen og her-
ved redusert utslippe-
ne, har ogsa fort til at

gjenvinningstilset-
tinga, «gamle asfalt-
masser», i asfaltpro-
duksjonen har kunne
okes. (Gunnar Flemmen)

Grusvegen si tid
- snart f orbi

Stor vilje til finansieringssamar-
beid, nemnt som spleiselag, mel-
lom kommunar og Statens veg
vesen og ekstramidlar gjennom
«Grusvegpakka», har gjort at
grusvegen snart er historie pa
mange av vare fylkesvegar og riks-
vegar. Store forebuande oppgaver
for asfaltarbeida er utfort pa kort
tid pa ein effektiv og god mate.
Det er mange ar sidan sist eit sa
stort grusvegnett i vart fylke pa
eit ar har fatt asfalt dekke.

For OSS som har delteke i desse

arbeida har det vore saers inspire-
rande, og vi har folt stor glede i
del mange opplevingar kor vare
arbeid har vore sett svaert stor pris
pa. Kaker, kaffi og jordbser har
vanka for vare mannskap, og i
mange hove har ogsa lokalbefolk-
ninga arrangert «asfaltveg-
opningar». Ein travel haust for var
vegsjef, som ved sidan av anna
viktige oppgaver har stilt opp pa
desse arrangementa. Dei kjem i
tillegg til del storre markante
vegopningar i ar som opninga av
Sykkylvsbrua, 0ksendalstunnelen
og ny oppstillingsplass med til-
stoytande vegar ved Hareid ferje-
kai. Eit godt «vegar» i More og
Romsdal, ma vel bli konklusjonen,
med eit betre tilbod til trafikantar
og bebuarar langs vart vegnett.

Samla asfaltering av fylkes
vegar med grusdekke er i ar kome
opp i om lag 56 km fordelt pa 18
ulike fylkesvegstrekningar over
heile fylket. For riksvegar er utbe-
tringa av del siste grusvegstrek-
ningane gjennom ekstramidlar
kome godt i gang. Noko du kan
lese om i ein anna artikkel i bla-
det. Det er i

mneverande
lagt ca. 12

km asfaltdek-
ke pa grusve-
gar i vart riks-

vegsamband. 1
Pa bilete ser ^
vi Vegvesen- ^
Gt sitt legge-
lag i ferd med a asfaltere strek-
ninga Bjornerem-Gangstad pa
riksveg 668. (Gunnar Flemmen - foto:
Tor Inge Unhjem)
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Aktlause

trafikantar

Trafikantar sin framferd i sam-

band med vare asfaltarbeid og
ved vegoppmerking skapar frykt
blant vare tilsette. Det er ikkje
berre vare tilsette som blir utsett
for fare, men ogsa andre trafi
kantar sitt liv og helse vert dag-
leg sett i fare. Det er skremman-
de at tilhove berre ser ut til a for-
verre seg med ara. I del mange
rapporterte hendingar er ein
stor del yrkessjaforar involvert, ei
gruppe trafikantar vi skulle for-
venta noko meir av.

For komande sesong ma tiltak
for betre tryggleik bli iverksett
bade ved asfaltarbeid og veg
oppmerking. Tiltak som er til vur-
dering gar pa anna opplegg for
skilting og trafikkavviklinga ge-
nerelt forbi vare arbeidsstader.
Tiltak som kan verte aktuelt, er i
storre grad periodevis sperring
av omrader der asfaltarbeid og
vegoppmerking pagar og om-
koyringar. I einskilde tilhove kan
det verte aktuelt med folgjebil
forbi vare arbeidsstader for a
halde farta pa trafikken nede.
Som ein folgje av enkelte trafi
kantar si framferd, vil nokre av
tiltaka klart kunne seinka tra
fikkavviklinga, men vare tilsette
og andre trafikantar sitt liv og
helse er viktigare. (Gunnar Flemmen)

Grusveg
Grusvegpakken skal gjennomforast
over fire ar fra 2000 til 2003. Saleis

var dette aret startaret. 1 samsvar

med prioriteringslista var det parsel-
lane Vinsternes-Foldfjorden pa rv
668 og Velsvik-Stigen pa rv 652 som
skulle startast opp i ar. Begge desse
parsellane er «tunge» i Grusveg-
pakkesamanheng og byggjetida var
planlagt a ga over to ar. No gjekk
det slik at oppstart pa Velsvik-Stigen
vart utsett til neste ar fordi lokal-

samfunnet/kommunen der ville ha
hogare standard pa vegen enn kva
pengesekken tillet. Samstundes kom
vi ikkje i gang sa raskt som vi hadde
hapa pa Vinsternes-Foldfjorden.
Dette gjorde at vi fekk frigjort
midlar som matte brukast pa andre
parsellar. Som om ikkje det var nok
omkalfatring vart loyvingane til
Grusvegpakken redusert med 8 mill,
kroner i samband med revidert

nasjonalbudsjett (mai/juni). Den siste
endringa i rammevilkara kom i juli
da 9,8 mill, kroner i tilbakeforte mid
lar fra Vegdirektoratet vart stilt til
radvelde for oss.

Alle del «nye» parsellane vi mat
te starte arbeid pa, mangia heilt
planar og grunnerverv og ogsa i
stor grad tilstandsregistrering. Men
med sporty innstilling fra mange
aktorar - ikkje minst fra han som
styrer med veret - har vi fatt plan
lagt, rusta opp og dekkjelagt til sa-
man 10,9 km.

Dei ferdige parsellane er:
•  Rv 561 Gjellstein-Fiksdalen 3,2 km

•  Rv 655 Parse!! Skylstad 1,4 km

•  Rv 655 Parse!! Fivelstad 1,5 km

•  Rv 668 Bjornerem-Gangstad 4,1 km

•  Rv 661 Orvika-Hellefjoset 0,7 km

(Leif Flusby)

■X "

Riksveg 655 Skylstad.

Storsesong!
En saerdeles god host har gjort at
rekordene har fait pa asfaltarbeid
og vegoppmerking. Vegvesenets to
asfaltleggelag har 1 ar lagt ut til
sammen 126 000 tonn asfalt produ-
sert ved vare to asfaltverk i fylket.
Stor sesong pa asfaltarbeid har
gjort at ogsa rekordene har fait pa
vegoppmerking. Vart vegoppmer-

kingslag har i ar totalt lagt ut 420
tonn sprayplast. Av dette er ca. 80
tonn utfort i vare to nabofylker,
Sor-Trondelag og Sogn og Fjord-
ane. Honnor til vart personel! for
godt planlagt og ve! utfort arbeid.
Og spesielt gledelig er det at
sesongen er gjennomfort uten ska-
der. (Gunnar Flemmen)
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